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Var du med i föreningen på 
1900-talet? Hur var det på 
årsmötena? Vad gjorde ni? 
Och har 
du bilder 
från förr? 

Vi planerar ett bildspel med 
minnen från svunna tider. Hur 
var det på 70-, 80- och 90-talet? 

Finns bilder från första Euro-
peiska Mästerskapet på Balders-
näs? Var du med på första fort-

bildningsomgången år 
2000? Eller har du 
bilder från något 

Nya styrelsen

Ansök i tid för en 
plats i Blå Hallen
pampigt, elegant och med en 
förnimmelse av kungligheter 
och nobelfest. Vill du också få 

 
den 1 augusti.

Allt !er väljer att hämta ut sitt 
gesällbrev i Blå Hallen, Stadshu-
set i Stockholm. I höstas var det 
så många att Hantverkarna 
Stockholm, som arrangerar ut-
delningen, blev helt överrump-
lade av det stora antalet an-
sökningar. Det har gjort att man 
nu ser över brevutdelningspro-
cessen.

När du har klarat ditt gesällprov 
kan du få ditt gesällbrev på olika 
sätt. Ett alternativ är att få det 
hemskickat. Ett annat alternativ 
är att få det utdelat via din lokala 
förening som kan vara Före-
tagarna eller en hantverks-
förening. Man kan även anmäla 
intresse för att få brevet utdelat 
vid ceremonin i Stockholms 
Stadshus. Du uppger vilket alter-
nativ du önskar genom att fylla i 
var du vill ta emot brevet när du 
gör din ansökan om gesällbrev 
via blanketten som "nns på 
Hantverksrådets hemsida. Går 
du mästarutbildningen får du 
information den vägen.

Denna första anmälan innebär 
dock inte någon garanti om att du 
får plats. Det står tydligt: ”OBS! 
Val av utdelningsort är ej an-
mälan till utdelningsceremoni.”

När Hantverksrådet samman-

ställt ansökningarna skickar de 
en lista med namn till Hant-
verkarna Stockholm. 

I höstas var det hela 415 namn 
på den listan. Maximalt antal 
personer vid utdelningen är 300.

– Vi blev helt överraskade av 
anstormningen. Vi har tidigare 
aldrig behövt säga nej till någon, 
säger Karoline Sandar, medlems- 
ansvarig hos Hantverkarna 
Stockholm.

När Hantverkarna fått listan 
skickar de ut en inbjudan till 
dem som anmält intresse. En 
förutsättning för att få en plats i 

Blå Hallen är att man tackar ja 
till inbjudan, vilket väldigt mån-
ga missade att göra i höstas. Av 
de 415 intresserade var det där-
för till slut ”bara” 290 som "ck 
sina gesällbrev i Blå Hallen.  

”I mån av plats”
Inför nästa år ser nu Hant-

verkarna i Stockholm över an-
mälan till utdelningen. En föränd- 
ring är att platserna i Blå Hallen i 
första hand kommer att gå till 
stockholmare. Övriga får kom-
ma i mån av plats. 

– De som bor i Stockholm får 
företräde till platserna. Personer 
i andra delar av landet kan välja 
sina lokala orter men stockhol-
marna har inga alternativ, för-
klarar Karoline Sandar.

Hur kommer ni att fördela 

plats”?
– Jag kan inte svara på det idag. 

Vi håller på att fundera över hur 
vi ska hantera det till nästa år, 
säger Karoline Sandar. Vi vet ju 
ännu inte hur många som kom-
mer att vilja vara med på utdeln-
ingen 2024. Förhoppningsvis 
blir det inte lika många som i år 
och blir det inte över 300 kom-
mer vi att kunna bjuda in alla 
som vill vara med.

Marita Olars som är administ-
ratör på Gesäll- och mästar-
brevskansliet i Leksand har dock 
ett glasklart råd att ge:

– Se till att din ansökan "nns 
hos oss senast den 1 augusti!

Det är en bra början för den 
som vill känna !ärden i Blå Hal-
len. Lisa Olsson

Vi kör på för fullt! Sverige-
turnén rullar på och 

Magnus Borking och Mikael 
Westberg gör ett hästjobb ute  
i landet för att marknadsföra 
SHF, oss hovslagare och vår 
kompetens. Det känns bra. 

I styrelsen jobbar vi nu med 
planeringen av årsmötet, för 
att ni medlemmar ska få en 
lärorik helg med varierat 
program på Åbytravet. 

När det gäller gesäll- och 
mästarbrevsutdelningen i Blå 
Hallen som ni kan läsa om här 
intill, så var det tyvärr en del 
hovslagare som inte "ck plats  
i år. En anledning till det är att 
många missat att svara på 
inbjudan från Hantverkarna 
Stockholm. Kanske har den 
hamnat i skräpposten istället 
för i inkorgen. På ansöknings-
blanketten "nns all informa-
tion om hur man ska gå 
tillväga. Missa inte den viktiga 
informationen på blankettens 
sidan 2! Om många vill vara 
med även 2024 kan det bli 
ännu viktigare att ”hänga på 
låset” för att få en plats. Vi 
kommer att följa upp vad som 
ska gälla när Hantverkarna 
funderat klart. 

Nu ser vi fram emot ett 
händeslserikt och lärorikt 
2024!  Jag önskar er alla ett 
gott nytt år!

Ta hand om 
varandra!

Mikaela 
Hallstedt 

Ordförande

De gör  

ett hästjobb 

landet runt

Ordförande har ordet

FEST. 

 

 

 



gett turnegeneralerna nyttiga 
insikter.

SHF:s satsning på att 
marknadsföra föreningen 
och er hovslagare är igång. 

Första stoppet var på Linde 
Ridskola i Lindesberg. Däre#er 
har hovslagarmäster Mikael 
Westberg och SHF:s styrelsele-
damot när dessa rader skrivs 
också besökt Travskolan i 
Östersund och Pite Westernryt-
tare i Piteå. Mellan 30 och 50 
besökare har dykt upp vid varje 
tillfälle.

Sy#et med turnén är att öka 
kunskapen om hovar bland 
hästägare. Det handlar bland 
annat om den dagliga hovvården 
och hovslagarnas arbetsmiljö.

– Men vi pratar också om hur 
hoven är uppbyggd och fungerar 
och där ser vi att många får en 
tankeställare när de förstår, 
berättar Magnus.

– Vi lägger inga värderingar i 
om hästägarna väljer att ha sin 
häst barfota eller skor den, utan 
vi informera om vilka  alternativ 
man har och vad de innebär.

Skyddad titel
Vi pratar också om att vi ar-

betar för att göra hovslagare till 
en skyddad titel och då blir 
många förvånade. Det blir en 
ögonöppnare för många att de-
ras hovslagare kanske inte ens 
har en utbildning. Vi trycker 
också på att man ska prata med 
sin hovslagare vilket vi förstår 
att många inte gör.

De intressantaste diskussion-
erna tycker Magnus uppstått när 
de fått frågor om skador, varför 
det är på ett visst sätt och varför 
man använder det ena eller an-
dra beslaget.

– Jag hade nog förväntat mig 
mer ifrågasättande angående att 
ha skor än det har varit. Det var 
någon som frågade nåt om man 
går en sån här kurs i barfota-
verkning… men där styrde Mi-
kael snabbt över det på ett bra 
sätt, att det inte är lämpligt att 

börja verka sin häst om man har 
gått en helgkurs. 

Vidare pratar de om att hästen 
på vintern behöver halkskydd. 

– Sen om det är en järnsko eller 
en barfotasko väljer man själv 
men vi talar om att hovslagaren 
klarar av att hjälpa till med vad 
de än väljer.

Några intressanta frågor de fått  
är: Varför söker så få hovslagare 
om att bli godkända? Varför 
"nns det regler för hur islands-
hästar ska skos men inte för an-
dra hästar? Och det var någon 
som ifrågasatte barfota hopphä-
star: ”Är det rätt om de måste 
lasta ur på gräs och hästen måste 
gå på gräs fram till banan för att 
den inte ska vara öm?”

Intresset för att få besök har va-
rit stort och SHF har tvingats 
tackat nej till !era förfrågningar. 
Har ni fått höra något som 
förvånar er?

– Ja, varför sköter vi oss inte? 
Hur kan det vara så att en hovsla-
gare inte svarar i telefonen på 
två veckor? Jag trodde verkligen 
inte att det kan vara så idag, 
säger Magnus.

Turnén fortsätter e#er jul- och 
nyårshelgen med första stopp 
vecka 1 i Örnsköldsvik.

Lisa Olsson

UTBILDNING. Nyligen har två 
grupper gått fortbildningens 
Block 1. Nu fortsätter vi med 
resterande block. En del 
datum är redan på plats, 
andra kommer framöver. 
Aktuell information "nns 
löpande på hemsidan.

Vill du gå något block så 

anmäl dig till kansliet: 
kansliet@
hovslagareforeningen.se

Priserna för blocken 
sänktes i höstas. 
Prissänkningen ligger på 
1000 kr per block, både för 
medlemmar och icke 
medlemmar. 

Här möter de hästägare runt om i Sverige 

Jordbruksverket ser över C23 

– SHF med i diskussionen

Datum för kommande   

block i fortbildningen

UTBILDNING. Jordbruksverket 
har startat ett arbete med att 
uppdatera sina föreskri#er, 
C23, som bland mycket an-
nat tar upp vad hovslagarut-
bildningar ska innehålla. 

Verket vill ha med SHF i 
projektet. Styrelsen har ar-
betat med frågan och har 
skickat synpunkter till Jord-
bruksverket. Bland annat 
trycker styrelsen på vikten 
av att en nationell läroplan 
bör ligga till grund för samt-
liga utbildningar. SHF anser 

bland annat att det är viktigt 
att andelen praktik i utbild-
ningarna regleras.

SHF ser också ett problem 
med att det inte "nns när-
varoplikt vid utbildningarna 
Styrelsen har också gett en 
mängd förslag till förbättrin-
gar på vad utbildningen ska 
innehålla

Arbetet har nyligen påbör-
jats och e#er jul- och nyårs-
helgerna kommer ett första 
digitalt möte med Jord-
bruksverket att hållas.

Boka hotell till årsmötet 

STORT GRATTIS!!!  

 

Färdplan för 
Sverigeturnén

 

 

Följande orter kommer 
framöver men tid och plats 

 
Munkedal

  
Boden Öjebyn

 Borås

  

INFORMATION.  

Svenska Hovslagareföreningen – vi guidar dig!

Vad roligt att du har hittat till oss 
i Svenska Hovslagareföreningen! 

Våra medlemmar finns här 
för dig och din häst.

På vår hemsida kan du hitta 
utbildade hovslagare.

Våra medlemmar 
är ansvarsförsäkrade.

www.hovslagareforeningen.se/
sok-hovslagare

Piteå

med start vecka 1

SHF på plats

Lindesberg

 
den 10 december

Örnsköldsvik

Långöre, 
Öland

Strömsholm

Fagersta

Munkedal

Boden

Öjebyn

Borås

Flyinge Hoof Summit, 
september 2023

Norrköping 

juli 2023

”Det blir en 
ögonöppnare 
för många att 

deras hovslagare 
kanske inte ens 

har en utbildning.”
Magnus Borking  

TURNÉGENERALER. 

Östersund

Illustration, Sverigekarta: Pixabay

Plan för blockutbildningen 
Block 1: Anatomi och fysiologi  Klart

Block 2: Smide/svets  9-10 februari  

Block 4: Balansering och korrigering 20-21 april

Block 5: Fölkorrigering 1–2 juni

Block 7: Hovsjukdomar augusti-september

Block 3: Behörighet, smittskydd våren 2025  

Block 6: Hovreparationer våren 2025  

Examen: juni eller augisti 2025 

ÅRSMÖTE. Nu "nns informa-
tion om årsmötet på Åby 
samt länk för att boka hotell-
rum på hemsidan. Mötet är 
26–28 april nästa år. 

Bokade föreläsare är än så 
länge Craig Trnka och Peter 
Glimberg. Mer information 
läggs löpande ut på hem-
sidan framöver.
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Ta hänsyn till individen  

vid beslut om broddar
FRÅGA: Vad ska man tänka på 
när det gäller broddar och 
snösulor nu när det är broddsä-
song? För- och nackdelar?
     Anonym

SVAR:  Nu har vi kommit till 
den underbara vintern igen 
och frågorna kommer som 
vanligt; Vad blir det för väder, 
hur många brodd hade du satt 
i, höga eller låga brodd och 
vad är egentligen bäst, två eller 
fyra broddar? Det "nns inga 
enkla svar och i många fall 
beror det på olika faktorer.

Det ligger mycket tycke och 
tradition i hur man vill använ-
da skärpningsmedel på sin 
häst. Just den här tiden på året 
så handlar det mest om att 
brodda för att hästen inte skall 
halka på isigt underlag. Jag 
tror att de !esta håller med om 
att broddens inverkan får stå 
tillbaka gentemot en häst som 
halkar och !äker sig. Antalet 
brodd spelar mindre roll, de 
negativa e$ekterna kommer av 
att vi använder brodd. 

Fart ökar belastningen
De negativa e$ekterna på 

benets distala delar och den 
största e$ekten har vi på glid-
fasen. Om glidfasen minskar 
eller blir nära noll så kommer 
framför allt de distala lederna 
få ta en större belastning. Så 
har vi en häst med problema-
tik med till exempel hovleder 
eller kotleder så ska man vara 
mer försiktig med grepp.

Det betyder inte att en häst 
med den problematiken be-
höver stå inne hela vintern 
utan man kan anpassa has-
tigheten då farten ökar belast-
ningen i benet. På travet är det 
inte helt ovanligt med sex 
stycken låga, o#a fasta brodd i 
varje sko, men även där ökar 
distala ledin!ammationer un-
der vintern. 

Att två broddar skulle skapa 
en framåtbruten hovled hos-

vissa individer är sant när 
hästen står på hårt underlag 
men den största e$ekten är att 
hästen lättare tappar fäste i 
påskjutet. 

Det bästa vore ju att djurägar-
en skruvar ur brodden när den 
inte behövs exempelvis som 
mellan halkperioderna eller 
om man rider mycket i ridhus. 
Verkligheten ser dock inte rik-
tigt ut så även om några få 
djurägare skruvar ur och i så är 
nog de sistnämnda i mi-
noritet.  

Kombinera med snösula
I många fall, för att broddar-

na skall nå sin fulla e$ekt, så 
behöver vi även kombinera 
med en snösula. Se bara till att 
välja rätt snösula för individen. 

Det "nns "na temporära snö-
sulor som kan tas av och på vid 
behov. Vissa hästar är/blir väl-
digt känsliga i sina egna sulor 
av snösulor.

Sammanfattning
Hur man ska brodda beror på 
mängder av olika faktorer. 
Som jag ser det så är det ett 
nödvändigt ont men använd 
inte brodd mer än när det be-
hövs och informera om för- 
och nackdelar till djurägaren.

Henrik 
Jansson 

FWCF
Hovslagar-

mäster 
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HALKSKYDD. 

. Foto: Henrik Jansson

Flest kvinnor 

bland nya 

medlemmar

STATISTIK. I månadsski#et 
november–december hade 
föreningen 538 medlem-
mar. Under året har fören-
ingen fått 35 nya medlem-
mar. Av dessa är hela 77 
procent kvinnor.

Medlemsfakturorna för 
2024 är utskickade. Har du 
inte fått din faktura så titta i 
skräpposten. 

Vid varje medlemsfak-
tureringen väljer ett antal 
medlemmar att inte för-
länga sitt medlemskap. Det 
kan vara för att de går i 
pension, byter yrkesbana 
eller ska vara föräldrale-
diga. 

Magnus Pettersson i Älm-
hult mejlade följande "na 
rader till kansliet:

Hej!
Jag vill härmed avsluta 

mitt medlemskap i SHF. Jag 
tror att jag gick med typ 
cirka 1988, så det är några 
år sedan. Den enkla 
anledningen till att jag 
slutar nu är att jag slutar 
sko hästar. Jag har skott på 
heltid sedan 1991 och ha# 
turen att få ha kroppen i 
behåll. Så nu mina sista 
arbetsamma år får jag hitta 
på något mindre slitsamt 
för kroppen. 

Att åren springer på så 
fort, är ofattbart. Jag har 
fått turen att ha ett yrke 
som givit mig så mycket. 
Anser att det har varit ett 
privilegium att jobba med 
hästar, även om ett och 
annat revben har gått 
genom åren. Det är 
fruktansvärt att säga upp 
kunderna. Jag har ingen 
kund som ”det skall bli 
skönt att bli av med” typ...

Tack för alla åren, med 
allt som hör till: Smidestäv-
lingar, blocketkurser med 
mera. Min åsikt är att SHF 
har gjort mycket och gör 
mycket för att föra hovs-
lageriet framåt i landet.  

Magnus Pettersson

”Så har vi 
en häst med 

problematik med  
till exempel hovleder 

eller kotleder så 
ska man vara mer 

försiktig med grepp”


